
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2006-11-16, § 31 

 
 Tid: 16 november 2006 kl 15.00 – 15.20  
   
 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 
   
 Justerat: 1 december 2006 
  

 
 
Mikael Söderlund   Leif Rönngren 

  
 
Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Mikael Söderlund (m), ordförande 
Leif Rönngren (s), vice ordförande 
Helena Bonnier (m) 
Ulf Fridebäck (fp) 
Berthold Gustavsson (m) 
Karin Hanqvist (s) 
Gabriel Marawgeh (kd) 
Johanna Nilsson (s), §§ 1-8 och 10-34 
Åsa Romson (mp) 
Kajsa Stenfelt (v) 
Anna Wersäll (m), §§ 1-32 och 34 

 
Ersättare 

 Kenneth Nilsson (s), tjänstgörande § 9 
Gunnar Sandell (s), tjänstgörande 
Ewa Schenström (m), tjänstgörande § 33 
Ann-Marie Strömberg (-) 
Torkel Tigerschiöld (mp) 
Jan Tigerström (m), tjänstgörande 

 
Tjänstemän 

 Markdirektören Göran Långsved och nämndsekreteraren Hans Engstrand. 
Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Anita Forsberg, Lars Fränne, Bengt 
Hjelm, Gunnar Jensen, Petra Nieto och Göran Widegren samt borgarrådssekreterarna 
från roteln Ylva Lageson och Magnus Thulin. 

 
  

 
 
 
§ 31 



  

Områdesprogram för de fyra stadsdelarna Bredäng, Sätra, Skärholmen och 
Vårberg. Remiss 
Dnr M2006-512-00758 
Bordlagt 15 juni 2006 nr 27 och senast 19 oktober 2006 nr 36 
Protokollsutdrag   
 
Markkontoret hade den 16 maj 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Marknämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande till 
 stadsbyggnadsnämnden som svar på programremiss för områdesprogram för de 
 fyra stadsdelarna Bredäng, Sätra, Skärholmen och Vårberg, Dnr 2002-12665-53. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Ledamoten Kajsa Stenfelt (v), med instämmande av ersättaren utan rösträtt Ann-Marie 
Strömberg (-), yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga O1. 
 
Ledamoten Åsa Romson (mp) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga O2. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt kontorets 
förslag d v s 
 
 Marknämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande till 
 stadsbyggnadsnämnden som svar på programremiss för områdesprogram för de 
 fyra stadsdelarna Bredäng, Sätra, Skärholmen och Vårberg, Dnr 2002-12665-53. 
 
Reservationer 
 
Ledamoten Kajsa Stenfelt (v), med instämmande av ersättaren utan rösträtt Ann-Marie 
Strömberg (-), enligt det av ledamoten Kajsa Stenfelt (v) framställda yrkandet. 
 
Ledamoten Åsa Romson (mp) enligt det av henne framställda yrkandet. 
 
 
 

 
 
    Vid protokollet 
    Hans Engstrand 
 
 
 
Rätt utdraget intygar: 
 
 
_________________________________ 



  

        
      Tillhör § 31, bilaga O1 
 
      Marknämnden 2006-11-16 
  
      Tillhör ärende nr 31 
 
      Områdesprogram för de fyra 
      stadsdelarna Bredäng, Sätra, 
      Skärholmen och Vårberg 
 
    Ann-Marie Strömberg (-) 
    Kajsa Stenfelt (v) 
 
 
Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 
 
att som svar på programremissen överlämna och i huvudsak åberopa kontorets 
tjänstutlåtande, 
      
att  uttala att de byggnationer som föreslagits i kanten av Sätraskogen inte bör 
genomföras,  
 
att  uttala att reservatet för Förbifart Stockholm bör utgå ur programmet, samt 
 
att  anföra följande: 
 
Ett flertal markanvisningar har redan lämnats för bostadsbyggande i kanten av det 
blivande Sätrareservatet. Byggnation på platsen för Sätra Ridskola (som skall flyttas till 
annan plats) godkännes. Betr. övriga markanvisningar hänvisas till tidigare 
reservationer och till beslut i Skärholmens stadsdelsnämnd. 
 
Stadens trafikpolitik skall bygga på utbyggd och förbättrad kollektivtrafik och fortsatta 
trängselavgifter. Ytterligare utbyggnad av kringfartsleder blir därmed obehövlig. Någon 
hänsyn till Förbifart Stockholm som inte kommer att behöva byggas behöver därför inte 
tas i programmet. 
 
 
 
 
        
        
        
        
        
        
        
   
 
     
 



  

      Tillhör § 31, bilaga O2  
 
      Marknämnden 2006-11-16 
  
      Tillhör ärende nr 31 
 
      Områdesprogram Bredäng m fl
     
      Åsa Romson (mp) 
    Torkel Tigerschiöld (mp) 
 
 
 
 

Förslag till beslut 
 
Att i huvudsak bifall kontorets förslag  
 
Att uppdra till kontoret att uppvakta SL i fråga om planeringen för Tvärspårväg Syd. 
 
Att anför följande: 
 
Det är viktigt att kollektivtrafiktransporterna planeras in från början när så många nya 
bostäder och lokaler byggs, därför måste frågor kring Tvärbana Syd tas upp med SL.  
 
Vi konstaterar att några områden som föreslås i programmet för bebyggelse är inte 
aktuella efter att fullmäktige nu fastställt naturreservatet för Sätraskogen. Ytterligare ett 
par områden i omedelbar anslutning till naturområdet bör fortsätta att utredas även 
utifrån aspekten kring naturvärden. 
 
        
        
        
        
        
        
        
        
        
        
        
        
        
        
        


